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ZPRAVODAJSTVÍ

VÁNOČNÍ STROM 
PŘIVEZOU Z POLEP
Jako každoročně se kolínská 
radnice pokusila získat vánoční 
strom tou nejsnazší cestou, 
tedy od některého z obyvatel 
města či okolí, který se z něja-
kého důvodu potřeboval „zba-
vit“ vzrostlého jehličnanu. Na 
výzvu, otištěnou v městském 
zpravodaji, se přihlásil zájemce 
z Polep a „kontrolní výprava“ 
z městského odboru životního 
prostředí na místě konstatova-
la, že pro daný účel je strom 
vhodný. K transportu stromu 
dojde tak, aby byl na místě do 
neděle 2. prosince, kdy bude 
slavnostně rozsvícen. O pro-
gramu, který v 15.30 hodin na 
Karlově náměstí rozsvícení 
stromu doprovodí, se zatím 
ví jen tolik, že na něm zahrají 
folková kapela Žalman & spol 
a Marien z Pardubic.         � pes

COLOGNIA PRESS 
JE FIRMOU ROKU
O kolínské tiskárně Colognia 
press se v Kolíně kupodivu 
mluví nejčastěji v souvislosti 
s politikou - její spolumajitel 
Pavel Kubáč je totiž spon-
zorem úspěšného volebního 
uskupení Změna pro Kolín 
a též novopečeným kolín-
ským zastupitelem. Tiskárna 
specializovaná na etikety se 
za 22 let existence chlubí 
řadou prestižních ocenění, tím 
posledním je nedávné vítězství 
ve středočeském krajském 
kole soutěže Firma roku 2018. 
Tiskárna s obratem blížícím se 
400 milionům korun je pyšná 
na výrobu tzv. chytrých etiket, 
schopných komunikovat s mo-
bilem, počítačem či dalšími 
přístroji prostřednictvím radio-
frekvenčních vln, její speciali-
tou jsou též bezpečnostní etike-
ty například s holografi ckou 
ražbou. Colognia press byla 
ve stejné „soutěži“ též oceněna 
jako nejodpovědnější společ-
nost Středočeského kraje.  � pes

MOST V MALÍNĚ JE UŽ 
KOMPLETNĚ PRŮJEZDNÝ
Jeden z důvodů pravidelné 
„zácpy“ na silnici z Kolína 
na Čáslav u odbočky pod 
Kaňkem, vlekoucí se uzavírka 
mostu v kutnohorském Malíně, 
defi nitivně zmizel. Po dvou 
letech totiž skončila demolice 
starého mostu nad železniční 
tratí z Kolína do Kutné Hory 

a následná stavba mostu nové-
ho, kvůli které byla právě přes 
Kaňk vedena objížďka. Na no-
vostavbě mostu za 70 miliónů 
korun byl nejprve v říjnu 
spuštěn zkušební jednosměrný 
provoz, řízený semaforem 
a před několika dny začaly 
automobily přes most jezdit 
bez jakéhokoliv omezení obou-
směrně. Řidiče jistě zaujme 
(a nepotěší), že na most už by-
lo umístěno i stacionární mě-
řící zařízení, zaznamenávající 
překročení povolené rychlosti, 
po němž bude automaticky 
následovat pokuta. „Ostré“ mě-
ření zatím neprobíhá, protože 
systém je nutné zkalibrovat 
a vyzkoušet. Pokuty řidičům 
hrozí až od 1. prosince, kdy 

bude radarový systém uveden 
do plného provozu.          � pes

MODRÝ MEDVĚD BERY
SE PROCHÁZÍ ULICEMI 
A MILUJE BASKETBAL
Zatímco celá republika sleduje 
prostřednictvím televizních 
zpráv i reportáží „hon“ na 
divokého medvěda, ukrýva-
jícícho se před hejtmanem 
Čunkem v lesích na Vsetínsku, 
v Kolíně se jiný medvěd neru-
šeně prochází ulicemi města 
a ochotně se fotí s kolemjdou-
cími. Jmenuje se Bery, má 
u medvědů málokdy vídanou 
modrou barvu, nepáchá žádné 
škody na městském ani osob-
ním majetku a občas dokonce 

i mluví. Ligový tým kolín-
ských basketbalistů je totiž od 
října teprve třetím v republi-
ce, který má svého maskota, 
oděného do klubových barev. 
Klubu ho sponzorsky pořídilo 
obchodní centrum Futurum 
a jméno mu bylo vybráno v in-
ternetovém hlasování. Do něj 
porota z mnoha návrhů zařadi-
la 5 jmen, z nichž varianta Be-
ry, navržená Míšou Říhovou, 
dostala s 208 hlasy přednost 
před jmény Meme, Basko, Fa-
nouš a Kolbas. Video z příjez-
du Beryho do města, z jeho 
setkání se starostou Vítem 
Rakušanem a z následného 
„ubytování“ v Geosan Aréně 
si na internetu prohlédlo něko-
lik tisíc lidí. Klubový dres byl 
Berymu předán v sobotu 
10. listopadu v poločase ligo-
vého utkání s Děčínem.    � pes

NEJZNÁMĚJŠÍ KOLÍŇÁK 
V KUTNÉ HOŘE
V Kutné Hoře je v posledních 
týdnech bez debaty nejznáměj-
ším Kolíňákem Petr Steklý. 
Není to kvůli jeho ředitelské-
mu místu v kolínské společ-
nosti Prostor plus, specializo-
vané na sociální služby, ale 
kvůli předvolebnímu skandálu, 
který projednával i soud. Před 
komunálními volbami se totiž 
v Kutné Hoře objevily dva 
anonymní letáky, útočící na 
starostu Martina Starého 
a k distribuci jednoho z nich se 
pod tíhou důkazů přiznal právě 
Steklý, v tamní kampani půso-
bící jako volební manažer STAN. 
Petr Steklý se k celé záležitosti 
i svému dalšímu působení ve 

společnosti Prostor plus vyjád-
řil v mailu zaměstnancům, kte-
rý se na veřejnost dostal poté, 
co ho (mj. i redakci PRESu) 
spolu se svým stanoviskem hro-
madně rozeslal předseda správ-
ní rady Prostoru plus MUDr. 
Petr Nevšímal. Petr Steklý ve 
svém vyjádření píše: „Čeká mě 
jeden až dva týdny kopání do 
mě. Kdy jindy, než když je člo-
věk raněn. Poté utichnutí akce 
do tří týdnů, moje pozvolné od-
pracování si daného prohřešku 
a přežití akce tak, jak jsem již 
přežil Lebedu, Rátha a řadu 
dalších. Celá akce je mi nepří-
jemná. Když by to šlo, tak bych 
vše vzal tisíckrát zpět. Jsem 
trochu schlíplý. Zároveň věc 
vnímám jako zkoušku, test, 
obrovské ponaučení. Ne však 

něco, co by mělo otřást mým 
sebepojetím, intuicí a pohle-
dem na svět.“ Předseda správní 
rady Prostoru plus MUDr. 
Nevšímal se ke kauze vyjádřil 
takto: „Prošel jsem si pečli-
vě všechny dokumenty. Petr 
Steklý se angažoval v politické 
kampani a pokusil se veřejnosti 
předložit negativní působení 
kutnohorského pana starosty 
Starého svérázným způso-
bem poukazujícím na jeho 
přehmaty. Soud rozhodl, že tím 
nebyl narušen volební proces. 
Mimo to je zřejmé z přilože-
ného dopisu, že své přehnané 
angažovanosti Petr Steklý 
lituje a hodlá si vzít ponaučení 
pro další veřejné působení. 
Proto se domnívám, že je celá 
záležitost tímto uzavřena.“ � pes

STRANA 5

Od minulého pondělí má Kolín nové zastupitelstvo, zvolené na čtyřleté období, tedy do roku 2022. Zastupitelů je 27, z toho 21 bylo zvoleno na kandidátce uskupení Změna pro Kolín. 
Vládnoucí třiadvacetičlennou koalici s nimi vytvořili zastupitelé zvolení po jednom za Volbu pro Kolín a Kolíňáky. V opozici jsou 3 „babišovci“ a 1 komunista.  PRESFOTO - FRANTIŠEK STRÁNÍK

Pohled do jednoho ze zrekontruovaných historických interiérů domu U Zlaté štiky na Karlově náměstí.
O domě, který svém vzhledem léta hyzdil historické centrum města, píšeme na straně 1.  PRESFOTO - FRANTIŠEK STRÁNÍK


